
 
Sociálna komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Zápisnica z 12. rokovania mimoriadnej Sociálnej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho 
kraja  

zo dňa 02.12.2019 
 

                                                                                                  Košice 03.12.2019 
                                                                                                                           Číslo:2836/2019/OSV/ 
Prítomní: podľa priloženej prezenčnej listiny 
 
1. Otvorenie: Zasadnutie sociálnej komisie otvoril pán Horník, ktorý bol poverený zastupovaním 

predsedníčky PhDr. Cibereovej. Z celkového počtu 25 členov komisie je prítomných 14 členov, 
komisia je uznášaniaschopná.  

 
2. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o výške úhrady za 

sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb 
v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 
Pripomienky uviedla Mgr. Zuzana Nemcová – vedúca odboru sociálnych vecí. 
 
Pripomienka č. 1: 
Prvá pripomienka sa týkala ubytovania (príloha č.2 návrhu VZN). Opakujúce sa pripomienky k 
ubytovaniu – príloha č. 2: 
1. nerovnomerné zvyšovanie sadzby dvojposteľových izieb v porovnaní s jednoposteľovými, 
negatívny dopad na prijímateľov zdieľajúcich obytné priestory s inými prijímateľmi 
2. otázny a nejednotný spôsob výpočtu príslušenstva obytných priestorov  
3. po aplikácii zmien dochádza k rapídnejšiemu nárastu cien ubytovania ako bolo zamýšľané. 
Návrh akceptovať pripomienky ako celok. 
Mgr. Čurajovú okrem toho zaujímalo, ak bude prijímateľ sám na 3 – posteľovej izbe, akú sumu 
bude platiť. Ing. Pauco odpovedal, že platiť bude úhradu za 3 lôžkovú izbu tj 0,08 € za meter 
štvorcový. 
 
Za:  14   Proti: 0    Zdržali sa: 0  

Pripomienka č.2: 
Pripomienky k spotrebičom § 6: 
1. návrh na ponechanie pôvodných sadzieb sa navrhuje neakceptovať z dôvodu, že mnohí 
prijímatelia majú viacero malých spotrebičov a celková úhrada za nich by bola privysoká 
2. nejasné vymedzenie pojmu „veľký spotrebič“. Navrhuje sa akceptovať a za veľký spotrebič 
považovať aj mikrovlnú rúru. 
 K danému bodu neboli položené žiadne otázky. 
 
Za: 14   Proti: 0    Zdržali sa: 0  

Pripomienka č.3: 
Opakujúce sa pripomienky k stravovaniu: 
1. návrh na zmenu percentuálneho vyjadrenia jednotlivých podielov jedál dennej stravnej 
jednotky – príloha č. 1 – navrhuje sa neakceptovať z dôvodu adekvátneho rozdelenia 
percentuálnych podielov  
2. zmena § 4 bod 5 - rozdielna nákladovosť pri rôznych diétach nie je vhodne vyjadrená vo výške 
25% - návrh nahradiť textom „max do výšky 40%“ – navrhuje sa akceptovať 



3. § 4 bod 6, 7 - nedostatočné navýšenie stravnej jednotky pri sviatkoch, rekreačných pobytoch, 
zájazdoch a športových hrách – návrh nahradiť textom „až do výšky 100% dennej úhrady za 
stravovanie“ – navrhuje sa akceptovať  
K danému bodu neboli položené žiadne otázky. 
 
Za: 14   Proti: 0    Zdržali sa: 0  

Pripomienka č. 4: 
Pripomienky k úhrade za odkázanosť: Celkové námietky  k navyšovaniu sadzieb za odkázanosť. 
Navrhuje sa neakceptovať z dôvodu, že táto položka súvisí s platovým ohodnotením 
zamestnancov. Min. mzda narástla od roku 2012 o 78% a odkázanosť sa v návrhu VZN 
v priemere zvyšuje o cca 30 %. 
V diskusii sa Mgr. Šeďová opýtala, o koľko viac zaplatí prijímateľ soc. služby. Ing. Pauco: celkovo 
v priemere o 7%. Min. mzda narástla od roku 2012 o 78% a úhrada za odkázanosť sa v návrhu 
VZN v priemere zvyšuje o cca 30 %.  
Medzičasom sa dostavil ďalší člen komisie  Ing. Korpesio (15 prítomných). 
 
Za:  15   Proti: 0    Zdržali sa: 0  

Pripomienka č.5: 
Pripomienka č. 5 sa týkala stravovania. Doplniť § 3 ods. 1 o písm. e) „utváranie podmienok na 
prípravu stravy“. Navrhuje sa pripomienku akceptovať z dôvodu, že uvedené ustanovenie sa týka 
aj sociálnych služieb napr. zariadenia podporovaného bývania, v ktorých nie je zákonom 
stanovená povinnosť poskytovania stravovania, ale len utvárania podmienok  na prípravu stravy. 
K danému bodu neboli položené žiadne otázky. 
 
Za: 15   Proti: 0    Zdržali sa: 0  

Pripomienka č.6: 
Upraviť § 10 ods. 5 – nahradiť formuláciu „do 5 dní“ formuláciou „v najbližšom termíne úhrady 
za poskytovanú sociálnu službu.“ Navrhuje sa pripomienku akceptovať z dôvodu, že prijímatelia 
v zariadeniach často krát už v priebehu mesiaca nemajú finančné prostriedky. Preto sa povinnosť 
zaplatenia jednorazovej úhrady bude realizovať v najbližšom termíne úhrady za poskytovanú 
sociálnu službu. K danému bodu neboli položené žiadne otázky. 
 
Za: 15   Proti: 0    Zdržali sa: 0   

Pripomienka č.7: 
Pripomienka k cenníku iných činností a jeho schvaľovaniu - § 10 ods 3 – uviesť, že cenník iných 
činností musí byť doručený a schválený KSK – OSV inak je neplatný. Navrhuje sa neakceptovať -
OSV cenník iných činností neschvaľuje, táto agenda je plne v kompetencii daného zariadenia. Nie 
je dôvodné schvaľovať cenník z úrovne KSK. 
K danému bodu neboli položené žiadne otázky. 
 
Za: 15   Proti: 0    Zdržali sa: 0   

Pripomienka č. 8: 
Pripomienka k § 12 – vhodné určiť, čo sa považuje za osobné vybavenie. Navrhuje sa 
neakceptovať z dôvodu, že zariadenie si určí vlastným interným predpisom, čo sa považuje za 
osobné vybanie.  K danému bodu neboli položené žiadne otázky. 

 
Za: 15   Proti: 0    Zdržali sa: 0   



Pripomienka č. 9: 
Pripomienka č. 9 sa týkala doplnenia bodu odľahčovacej služby do návrhu VZN. Navrhuje sa 
neakceptovať nakoľko odľahčovacia služba je v zmysle zákona 448/2008 iba podporná služba 
a nepodlieha registrácii. Je vykonávaná prostredníctvom sociálnych služieb ako DSS a úhradu za 
tieto služby VZN jasne stanovuje. K danému bodu neboli položené žiadne otázky. 

 
Za: 15   Proti: 0    Zdržali sa: 0  
 
Pripomienka č. 10: 
Posledná pripomienka daného materiálu sa týkala určenia cenového rozpätia za požičiavanie 
pomôcky. Navrhuje sa neakceptovať z dôvodu, že nie je dôvodné, aby KSK schvaľoval cenové 
rozpätie za požičiavanie pomôcok, je to plne v kompetencii zariadenia.  
V diskusii sa vyjadrila Ing. Šuleková, či je za požičiavanie pomôcky určená doporučená cena. Mgr. 
Nemcová: áno, doporučená cena bola zariadeniam daná na vedomia, ale finálna výška úhrady za 
požičiavanie pomôcky je v kompetencii zariadenia sociálnych služieb.  
Ing. Korpesio sa dotazoval, či cenník za požičiavanie pomôcok bude oznámený odboru soc. vecí. 
Mgr. Nemcová odpovedala kladne.  
 
Za: 15   Proti: 0    Zdržali sa: 0  

 
Uznesenie č. 57: Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK schváliť Návrh Všeobecne 
záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o výške úhrady za sociálnu službu, 
o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti 
Košického samosprávneho kraja podľa predloženého návrhu a so schválenými pripomienkami. 
 
Za: 15   Proti: 0    Zdržali sa: 0  
 

3. Záver 
Na záver sa pán Horník poďakoval prítomným za účasť a o 15:00 ukončil mimoriadne zasadnutie 
sociálnej komisie. Komisia sa uzhodla na termíne zasadnutia sociálnej komisie na 29. 01. 2020 
o 13:00 h.  

 

 

 


